
(COLOR) - Pub: ANDORRA-ND  Doc: 00395Z  Red: 60%  Ed: Primera EDICION  Cb: 00  Enviado por:  
Dia: 28/11/2009 - Hora: 20:53

EVA ARASA*
SANT JULIÀ DE LÒRIA

EL CENTRE DE FORMACIÓ PROFESSIONAL D’AIXOVALL APLEGA 94 REPRESENTANTS DE SECUNDÀRIA, BATXILLERAT I FP

Un procés participatiu contribuirà
a definir la futura llei de joventut

El Govern preveu que el text pugui entrar al
Consell General per a la seva tramitació el 2010

Les trobades amb els estudiants es repetiran
i s’impulsarà la creació d’una xarxa virtual
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33 Els delegats escolten les propostes dels secretaris d’Educació i Joventut, al centre de la taula, ahir.

TONY LARA

el Periòdic d’AndorraConnexió a internet: http://www.elperiodicdandorra.com

E
l Govern està elaborant els
continguts de la futura llei
de joventut, que entrarà
l’any vinent al Consell Ge-

neral per a la seva tramitació. Aques-
ta llei és pionera a Andorra, ja que el
text serà fruit d’un procés participa-
tiu que, tot just ahir, es va iniciar a
Sant Julià de Lòria amb la primera
trobada de delegats de Secundària,
Batxillerat i Formació Professional
dels tres sistemes educatius coexis-
tents al país.

El Centre de Formació Professio-
nal d’Aixovall va acollir, durant tot
el matí, una jornada que ha de per-
metre afinar les polítiques de joven-
tut, tant les que es duen a terme des
de l’Administració central com les
que endeguen els comuns. El secre-
tari d’Estat de Joventut, Manel Blasi,
va ser prou clar: «No es poden fer
polítiques de joventut sense els jo-
ves». I és des d’aquest punt de parti-
da que la seva Secretaria, conjunta-
ment amb la Secretaria d’Estat
d’Educació, va decidir organitzar
una trobada que doni veu al jovent
andorrà en edat escolar.

L’acte havia de servir per copsar
les principals inquietuds dels joves,
amb l’objectiu d’orientar els respon-
sables de Joventut –polítics i tèc-
nics– a l’hora d’elaborar polítiques
transversals, així com en la redacció
de la futura llei. En total, 94 delegats
van assistir a l’acte i van llançar pre-
guntes i propostes durant gairebé
dues hores.

Blasi va assegurar que la trobada
d’ahir és només l’inici d’aquest acos-
tament entre polítics i joves, i que
aquest diàleg, ara mateix incipient,
es perllongarà en el temps mit-
jançant altres reunions presencials,
però també a través d’altres canals.
D’aquesta manera, la coordinadora
de Polítiques de Joventut i Volunta-
riat, Judith Salazar, va explicar la vo-
luntat d’explorar vies com ara la
creació d’una xarxa virtual que pos-
sibiliti l’intercanvi d’idees.

En aquesta línia, i després que al-
guns joves es queixessin de la difi-
cultat d’accedir a la informació que

els concerneix directament, el secre-
tari d’Estat d’Educació, Josep Roig,
es va comprometre a crear un enllaç
específic per al jovent dins de la fu-
tura pàgina web del Ministeri d’Edu-
cació. Tot plegat, amb la consciència
que «la difusió és molt important»,
amb paraules del mateix Roig.

De fet, un dels aspectes que es van
poder constatar ahir és que molts jo-
ves no s’assabenten d’aquelles activi-
tats que les administracions organit-
zen per a aquest col.lectiu. Com a
presidenta de la Taula Mixta de Jo-
ventut –organisme que aplega els
consellers de Joventut dels set co-
muns–, la consellera d’Ordino Ber-
nadeta Coma va lamentar, justa-
ment, que algunes activitats per a jo-
ves tinguin tan poca participació i
va explicar que «llavors és molt
difícil justificar que s’hi destinin els
recursos públics».

Més enllà de la manca d’informa-
ció –conseqüència, pel que es va dir
ahir, d’una difusió que podria ser
poc adequada per al públic al qual
va adreçada–, els joves van entrar en
qüestions de fons. Una petició va ser
que es potenciïn les relacions entre
l’alumnat dels diferents sistemes
educatius, mitjançant lligues espor-
tives interescolars o, fins i tot, un
ball de final de curs a l’estil americà.
Roig va assenyalar que, des del Go-
vern i els comuns, cal posar els mit-
jans, però que l’ideal seria que els
mateixos joves lideressin aquestes
iniciatives.

ASSEMBLEA DEL FÒRUM / Un dels con-
vidats a la trobada va ser Adrià Ledo,
membre del Fòrum Nacional de Jo-
ventut d’Andorra, que va fer una cri-
da als joves perquè assisteixin a l’as-
semblea que tindrà lloc el 17 de de-
sembre, amb l’objectiu d’aprovar els
estatuts d’aquest organisme. Els as-
sistents van admetre que no conei-
xien el Fòrum i Ledo els va instar a
participar-hi, tenint en compte que
es tracta «d’un òrgan que representa
la nostra veu davant de les adminis-
tracions i que ha de servir per ex-
pressar les nostres inquietuds, dub-
tes i demandes». H
*earasa@andorra.elperiodico.com

Tres sistemes, un sol país
Els alumnes reivindiquen una lliga, un ball de fi de curs i reunions
sobre temes diversos per potenciar l’intercanvi entre els centres

E. A.
SANT JULIÀ DE LÒRIA

LES DEMANDES

Impulsar el treball conjunt dels
alumnes dels tres sistemes educa-
tius. Aquesta és una de les reivindi-
cacions que els joves estudiants
van adreçar ahir al Govern, en el
marc de la primera trobada de de-
legats de Secundària, Batxillerat i
Formació Professional.

La demanda provenia d’una
alumna del liceu francès, que es va

queixar d’un cert aïllament respecte
als alumnes de les altres escoles i de
la poca agilitat en les relacions amb
el Govern. El secretari d’Estat d’Edu-
cació, Josep Roig, va reconèixer que
els procediments de comunicació
amb els centres espanyols i france-
sos potser no són els més àgils, però
va subratllar que el Ministeri d’Edu-
cació «treballa per a tots, sense fer
distincions, perquè el jovent d’An-
dorra és el comú denominador de

les polítiques que es duen a ter-
me. Tenim tres sistemes, però un
sol país».

Un dels projectes en què l’Exe-
cutiu està treballant és la creació
de campionats interescolars de di-
ferents esports. Els alumnes, però,
van fer altres suggeriments, com
ara l’organització d’un ball de fi de
curs o la convocatòria de reunions
per discutir i fer aportacions sobre
temes diversos. H


